
 

 
 
 
 

   
   

            2/2024 
SLOVO STAROSTKY 

Moji milí spoluobčané, 

dovolte mi, abych Vás touto cestou pozdravila a prostřednictvím našeho 
zpravodaje informovala o probíhajících i plánovaných pracích v obci. 
Před oslavou výročí 100 let Dělnického domu ve Skřivanech byly 
zrekonstruovány parketové podlahy na sále i v přísálí. Přísálí bylo 
vymalováno. Prostranství kolem celé budovy s novou fasádou se také 
změnilo. Z dříve nevzhledného prostoru je nyní využívané parkoviště 
s kvetoucími záhony. Ty jsou nově i před budovou z hlavní ulice. Pevně 
věřím, že se nám bude dařit se o ně hezky starat, abychom z nich všichni 
měli radost. Ačkoliv postupně veřejná prostranství zvelebujeme, stále 
před sebou máme spousty práce. Potřebujeme také zateplit budovu 
obecního úřadu a zbudovat k ní bezbariérový přístup. Projekt, který se 
bude v roce 2025 realizovat, zahrnuje i nová parkovací stání v zahradě 
obecního úřadu. Zde navazujeme na projekt kraje, který se chystá 
zrekonstruovat komunikaci II/327, tedy ulice Dr. Vojtěcha a Nádražní. 
Termín, kdy s touto dlouho avizovanou akcí kraj započne, si netroufám 
odhadovat. Rádi bychom se posunuli s rekonstrukcí Sokolského cvičiště, 
štěstí na dotace v tomto případě bohužel nemáme a žádáme již počtvrté. 
Obec obdržela dlouho očekávané rozhodnutí o poskytnutí dotace ve výši 
4,7 milionu Kč na odbornou učebnu fyziky, chemie a matematiky s 
přilehlým kabinetem a moderními učebními pomůckami pro naši školu. 
Chceme rozšířit a dovybavit zahradu mateřské školy, připravuje se 
projekt a žádost o dotaci. Nová parkovací stání vznikla v přední i zadní 
části nádvoří školky. Nutná je příjezdová cesta ke sběrnému místu. 
Šetříme finanční prostředky na rekonstrukci komunikace v ulicích 
Sokolská a Malátova, s navrženým projektem chceme ještě letos 
seznámit obyvatele těchto ulic a bude-li to reálné, zohlednit jejich 



případné připomínky. Dotaci v příštím roce máme schválenou i na 
fotovoltaické výrobny na budovu Dělnického domu a základní školy (1,5 
mil. Kč). Naši hasiči se již učí zacházet s novou cisternou, kterou nám 
dodala firma THT Polička, s. r. o. Jedná se o plně vybavenou CAS 30 – 
Tatra T815 6x6.2 včetně požárního příslušenství a telekomunikačních 
prostředků. Dotace činila celkem 5 mil. Kč. Hasiči by se měli dočkat i 
rekonstrukce zbrojnice, zahájení se předpokládá ve druhé polovině roku 
2025 nejpozději však v roce 2026. Jelikož jsme žádost o vydání 
stavebního povolení na rekonstrukci nádrže Sv. Anna stihli podat do 30. 
června, bylo nám povolení již vydáno a je pravomocné. Nyní nás čeká 
žádost o dotaci. Spousta práce je již za námi ale snad ještě víc před námi. 
Věřím, že s trochou štěstí se nám postupně vše podaří.  

      Přeji Vám všem pevné zdraví a jen vše dobré.  

       Karolína Hálová, DiS., Vaše starostka 

 

A nyní pár zásadních rozhodnutí z veřejných zasedání zastupitelstva 
obce Skřivany. 

Dne 28. 5. 2024 bylo na základě žádosti občanů rozhodnuto o změnách 
v rozsvěcení a zhasínání veřejného osvětlení. Večerní svícení se 
prodlužuje do 23:00 hodin a ráno se rozsvěcí ve 4:15 hodin. Během 
obecních akcí v Dělnickém domě se bude svítit celou noc, pokud si 
organizátoři požádají pana místostarostu M. Limana. 

Na základě upozornění pana L. Horáka a paní H. Markové, spolumajitelů 
nemovitosti čp. 37 v Tovární ulici, na havarijní stav cihlové zdi mezi jejich 
pozemkem a pozemkem p. č.  79/15, který je majetkem obce, bylo 
rozhodnuto o ručním zbourání této zdi. 

Bylo schváleno objednání inženýrské činnosti pro výstavbu pumptracku 
za základní školou ve Skřivanech a objednání dotačního managmentu 
na zřízení Fotovoltaik na budovy Základní školy a Dělnického domu.  

Občané upozorňují na parkování automobilů na zakázaném místě ve 
Sloupenské ulici před číslem čp. 10. Vedle parkujících automobilů nejsou 
dodrženy dva jízdní pruhy, jak ukládá zákon č. 361/2000 Sb. § 27 odst. 
1/s. Majitelé budou vyrozuměni. Podobných nevhodných parkování 
automobilů je v obci více.  



Pan místostarosta Liman upozornil na zákaz používání kotlů 1. a 2. 
emisní třídy, a to od 1. září 2024. Stále je ještě možné požádat o dotaci 
na výměnu těchto kotlů. Povinnost vyměnit staré kotle se netýká kamen, 
krbových vložek či sporáků, které slouží k přímému vytápění místnosti. 
Emisní třídy kotlů jsou uvedeny na výrobním štítku. Kontrolním orgánem, 
který může dodržování zákona kontrolovat je obecní úřad s rozšířenou 
působností. Oni mají dohlížet na technický stav kotlů a mohou požadovat 
předložení dokladu o pravidelné kontrole kotle, kterou má provozovatel 
kotle provádět 1 x za 3 roky. 

Na prázdninovém zasedání zastupitelstva obce Skřivany 9. 7. 2024 byl 
odsouhlasen příspěvek žákům s trvalým pobytem ve Skřivanech ve výši 
1 000,- Kč na školu v přírodě.  

Byl odsouhlasen záměr o převodu Vodovodu a kanalizace Skřivany 
„Za Drahou“, tj. vodovodní řad a splašková kanalizační stoka na 
pozemku p. č. 153/74 v k.ú. Skřivany, do základního kapitálu společnosti 
VAK Hradec Králové, a. s. a smlouva o pachtu na provozování tohoto 
majetku se společností Královéhradecká provozní, a. s.  

Na základě kontroly výkonu přenesené působnosti funkce veřejného 
opatrovníka ze strany Krajského úřadu Královéhradeckého kraje bylo 
doporučeno přijetí pracovníka na plný úvazek, který se bude starat o tuto 
agendu místo paní starostky. Toto místo bude zřízeno. Zároveň bude 
muset dojít na obecním úřadě ke stavebním úpravám tak, aby tento 
pracovník měl samostatnou kancelář.  

Bylo schváleno zveřejnění záměru prodeje nebytových prostor v Tovární 
ulici 65 a nabídnutí prodejen přednostně stávajícím nájemníkům za 
minimální požadovanou cenu 2 500 000 Kč za velkou prodejnu, za 
minimální požadovanou cenu 1 000 000 Kč za kadeřnictví a za minimální 
požadovanou cenu 1 000 000 Kč za malou prodejnu.  

Byl schválen Dodatek č. 1 k Dohodě o partnerství s Dobrovolným 
svazkem obcí POCIDLINSKO na vypracování projektové dokumentace 
na cyklostezku Skřivany – Červeněves za cenu 102 245,-Kč.  

Byl schválen dar Hospicu Anežky České do Červeného Kostelce ve výši 
2 000,- Kč. Obecní budovy musí být opatřeny průkazy energetické 
náročnosti. Jedná se o budovy mateřské školy, hasičské zbrojnice, 
Dělnického domu, základní školy a Domu s chráněnými byty. Celková 
částka za zhotovení bude 107 907,-Kč bez DPH. 



Nebylo přijato usnesení při rozhodování o objednání kovového domku 
skladu na hračky na zahradu mateřské školy. Nakonec bylo domluveno, 
že bude zahrada u mateřské školy řešena komplexně i přesto, že to bude 
finančně nákladnější. 

Na veřejném zasedání 10. 9. 2024 byla projednána problematika 
financování výstavby nového domova pro seniory v Novém Bydžově. 
Místostarosta Nového Bydžova pan Kořínek vysvětlil celý postup 
financování – celkové náklady na stavbu budou 240 mil. Kč. Město Nový 
Bydžov do stavby vloží 80 mil. Kč a 160 mil. Kč budou tvořit dotace. 
Následné vnitřní vybavení přijde na 38 mil. Kč a 3,5 mil. Kč bude stát 
roční provoz domova. Obec Skřivany se rozhodla přispět na vnitřní 
vybavení částkou 300 000 Kč se splatností do 31. 12. 2024. Pan 
místostarosta Kořínek za toto rozhodnutí zastupitelům obce Skřivany 
poděkoval a přislíbil, že při přijímání klientů do domova pro seniory bude 
naše rozhodnutí zohledněno. V domově bude 51 lůžek s vysokým 
nadstandardem, zaměstnáno tam bude cca 44 zaměstnanců (lékaři, 
zdravotní sestry, sociální pracovníci a další pomocný personál - údržba, 
prádelna, úklid, kuchyně). 

Dlouhá diskuze se vedla kolem prodeje nebytových prostor v Tovární 
ulici čp. 65. Nájemnice kadeřnictví požádala o ukončení nájemní smlouvy 
dohodou k 30. 9. 2024 a bylo jí vyhověno. Nájemce obchodu žádal o 
možnost splátek na 13 let a snížení ceny na cenu, kterou stanovil 
odhadce, tj. snížení o 600 tis. Kč. Jednalo by se o bezúročnou půjčku a 
s tím většina zastupitelů nesouhlasila. Závěr byl takový, že budou 
dotázáni právníci, kteří obci pomáhají, aby všechny smlouvy, které obec 
uzavírá byly v souladu se zákony ČR. Rozhodnutí by mělo padnout na 
dalším veřejném zasedání, které se bude konat 4. listopadu od 16 hodin 
v zasedací místnosti OÚ.  

Na úřední desce byly vyvěšeny záměry prodeje nepotřebného majetku 
požární žebřík, radlice k traktoru a bubnová sekačka. Žádní zájemci se 
nepřihlásili, tak bude vyvěšeno opět na úřední desce se sníženými 
cenami. Požární žebřík za 5 000,-Kč, radlice za 2 500,-Kč a bubnová 
sekačka za 5 000,-Kč. 

Byly schváleny smlouvy s novými nájemníky v DCHB na byty č. 7, 6 a 1.  

Zastupitelstvo obce Skřivany neschválilo pronájem sálu včetně přísálí 
v Dělnickém domě na konání Vánoční československé diskotéky 25. 12. 



2024 panu V. Kytlerovi. Dělnický dům jsme s vynaložením velkých 
finančních prostředků zrekonstruovali, vybavili novým nábytkem včetně 
celkové opravy parketových podlah a chceme, aby prostory sloužily 
všem našim občanům při pořádání obecních akcí a akcí obecních spolků. 
Bylo také projednáváno opatření, aby nedocházelo k ohrožení zdraví při 
vyjíždění od čp. 33, 34 a 66 v Tovární ulici na hlavní komunikaci. Bude 
se dále hledat optimální řešení, ale je nutné upozornit na to, že jízda na 
kole není dovolena po chodníku a dokonce ve městech je pokutována.  

Veřejné zasedání zastupitelstva obce 4. 11. 2024 

Byl prodán nepotřebný majetek obce: požární žebřík za 7 000,- Kč, 
bubnová sekačka za 5 000,- Kč a radlice k malému traktoru za 2 500,- 
Kč. 

Byla schválena revokace rozhodnutí č.Usn.4/2024/7 ze dne 9.7.2024, 
kdy se odsouhlasily ceny nebytových prostor v čp. 65 v Tovární ulici 
2 500 000 Kč za velkou prodejnu, 1 000 000 Kč za kadeřnictví a 
1 000 000 Kč za malou prodejnu. Nově bylo schváleno uzavření kupní 
smlouvy na prodej nebytových prostor v Tovární 65 ve Skřivanech za 
cenu dle znaleckého posudku, a to ve výši 2 195 000Kč za velkou 
prodejnu, 840 000 Kč za kadeřnictví a 870 000 Kč za malou prodejnu 
s paní Hanou Půšovou. Celá kupní cena bude uhrazena před podpisem 
kupní smlouvy. Pokud obec kupní cenu ve výši 3 905 000 Kč neobdrží 
do 31.1.2025, schvaluje se prodej prostřednictvím realitního trhu za 
revokované ceny. 

Byl schválen Harmonogram rozpočtu na rok 2025. 

Dále byly schváleny návrhy rozpočtů: ZŠ a MŠ Skřivany a obce Skřivany 
ne rok 2025. 

Výnosy ZŠ a MŠ Skřivany činí celkem 30 418 996 Kč (neinvestiční 
příspěvek zřizovatele 2 718 996 Kč, příspěvek z krajského úřadu 
26 000 000 Kč, stravné žáci 950 000 Kč, příjmy z doplňkové činnosti 
750 000 Kč). Náklady činí celkem 30 418 996 Kč (provozní náklady 
4 418 996 Kč, náklady na platy a ONIV 26 000 000 Kč). 

Návrh rozpočtu obce na rok 2025 je vyrovnaný v rekordní výši příjmy a 
výdaje 40 911 698,90 Kč. 

Daňové příjmy celkem    26 823 760 Kč 

Nedaňové příjmy celkem      2 429 100 Kč 



Kapitálové příjmy      3 905 000 Kč prodej nebyt. prostor v čp. 65 

Dotace ze státního rozpočtu  7 753 383,90 Kč 

Z toho dotace na opatrovnickou činnost 1 300 000 Kč, 576 729 Kč na 
fotovoltaiku na základní škole, 1 007 112,14 Kč na fotovoltaiku na 
Dělnickém domě a 4 749 997,76 Kč na vybavení učeben fyziky, chemie 
a matematiky v základní škole. Převody z vlastních účtů činí 120 000 Kč. 

Ve výdajích plánujeme na: 

pozemní komunikace 1 000 000 Kč 

úpravu rybníka Sv. Anna 2 000 000 Kč 

Celkové náklady na základní a mateřskou školu činí 11 448 996 Kč 
(jedná se o investice podpořené dotacemi na základní školu, příspěvek 
obce a plánujeme realizovat renovaci zahrady u mateřské školy včetně 
nových herních prvků a nového domku na hračky). 

Pro spolky v obci se navrhují částky pro TJ Slavoj 300 000 Kč, Spolek 
Skřivaňáci 100 000 Kč, pro Myslivecký spolek Skřivany 50 000 Kč, pro 
rybářský kroužek 10 000 Kč a na činnost Klubu Seniorů 60 000 Kč. 

Za základní školou se připravuje výstavba Pumptracku za 2 000 000 Kč. 

Dále plánujeme zateplení obecního úřadu včetně rekonstrukce vstupu na 
bezbariérový a výstavbu parkovacích míst za obecním úřadem. K tomu 
musíme přistoupit proto, že po rekonstrukci silnice Dr. Vojtěcha nebude 
možné před obecním úřadem parkovat. Poslední plánovanou akcí bude 
postupná rekonstrukce požární zbrojnice s dílčími náklady 2 500 000 Kč. 

Mezi vyšší běžné náklady patří likvidace komunálních a tříděných 
odpadů ve výši 1 780 000 Kč. 

Podrobnější údaje o návrhu rozpočtu obce Skřivany na rok 2025 jsou 
k nahlédnutí na Obecním úřadě ve Skřivanech v úředních hodinách. 

Byla schválena žádost nájemníka o ukončení nájemní smlouvy 
nebytových prostor v budově obecního úřadu k 31.10.2024 dohodou. 

Byly schváleny darovací smlouvy na vybudované vodovodní a 
kanalizační přípojky u komunikace Pod Vrchy a za Drahou s některými 
vlastníky, aby tyto sítě mohly být převedeny do společnosti VAK Hradec 
Králové a.s. 



Bylo schváleno podání žádosti o dotaci na rozšíření zahrady u mateřské 
školy z programového rámce Společné zemědělské politiky 
prostřednictvím Společné CIDLINY, z.s. 

Bylo schváleno přijetí finančního daru od firmy Trivium Packaging Czech 
Republic s. r. o. ve výši 27 500 Kč na nákup pomůcek pro mateřskou 
školu. Vedení firmy Trivium Packaging Czech Republic s. r. o za 
tento příspěvek velmi děkujeme. 

ZO schválilo převod ušetřených poskytnutých provozních prostředků 
škole ve výši 126 203 Kč do investičního fondu organizace za účelem 
nákupu interaktivní tabule. 

Byla schválena smlouva o pracovnělékařských službách s MediClinic 
a.s. od 1.1.2025 s novými cenami 700 Kč za vstupní, periodickou, 
mimořádnou a výstupní prohlídku, 900 kč za souběžnou periodickou a 
mimořádnou prohlídku, 2 000 Kč roční paušální poplatek, 1 500 Kč/hodinu 
odborné konzultační a poradenské činnosti, 4 000 Kč za dohled na pracovišti. 

Byla schválena pojistná smlouva na havarijní pojištění nové hasičské cisterny 
CAS 30-Tatra T815 s Hasičskou vzájemnou pojišťovnou a.s. na dobu určitou 
od 5.11.2024 do 4.11.2025 za cenu 115 472 Kč.  

 

MÍSTNÍ POPLATEK ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD 
Vyzýváme občany, kterým nevyhovuje stávající frekvence svozů komunálního 
odpadu, aby nahlásili změnu a vyplnili nové Prohlášení plátce poplatku za komunální 
odpad nejpozději do 18.12.2024, a to osobně na Obecním úřadě Skřivany – 
kancelář v přízemí (u M. Tobolkové) v úředních hodinách: PO,ST 7.30-11.30 hod 
12.30-16.30 hod, ÚT, ČT 7.30-11.30 hod 12.30-15.00 hod. 
 
Ceny svozů zůstávající beze změny:   týdenní 2800,- Kč/rok/nádoba 
                    čtrnáctidenní 1400,- Kč/rok/nádoba 
                     měsíční 700,- Kč/rok/nádoba 
 

Postřehy z obce: 

Na sokolovně byly opraveny sítě za brankami s nemalými finančními náklady 
a již to někomu vadilo a poničil upevnění na krajním stožáru. Nechápu to, 
vždyť se to dělá pro všechny, kteří si chtějí fotbal či košíkovou zahrát. 

 



 

Každou středu od 16 hodin probíhá v obecní knihovně ve Skřivanech tzv. 
„Cvičení paměti“. Procvičujeme paměť a začínáme i procvičovat zručnost 
a výtvarné cítění, naposledy jsme vyráběly dušičkové věnečky. Přijďte 
mezi nás.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aktuality: 

Na tradiční rozsvěcení vánočního stromu zve Spolek Skřivaňáci v sobotu  
30. 11. 2024 od 16:00 do 18:00 hodin na parkové náměstí Dr. Vojtěcha. 
Vystoupí Základní a mateřská škola Skřivany a CF SISTRUM. 

 

Česko zpívá koledy společně se Spolkem Skřivaňáci proběhne 11. prosince 
2024 od 18 hodin před Obecním úřadem ve Skřivanech. Formu budeme ladit 
již od 17.30 hodin. Přijďte si zazpívat a vánočně se naladit s teplým čajem 
nebo svařákem. 



Naši dobrovolní hasiči již mají novou cisternu CAS 30 – Tatra T815, na 
kterou nám přispěl 1 000 000 Kč Královéhradecký kraj z dotačního fondu 
Královéhradeckého kraje a dále Ministerstvo vnitra z programu Dotace pro 
jednotky SDH obcí částkou 4 000 000 Kč. 

 

 

Příspěvek Zdeňky Keltnerové, občanky Skřivan 

 

Vlaštovky u DCHB 

Vážení čtenáři, chci se s vámi podělit o zkušenosti s vlaštovkami, které si 
udělaly hnízdo na tom nejméně vhodném místě. Na trámu pergoly v zahradě 
Domu s chráněným bydlením. Nelze se jim divit, protože o hnízdění na 
trámech ve chlévech a stodolách přišly. Příležitostí, kde postavit hnízdo, 
ubylo, a tak se staly chráněným druhem. Obyvatelé domu si chodí pod pergolu 



sednout na popovídání, někdy i s kafíčkem. A tak nebyly tyto nové obyvatelky 
pergoly příliš vítány. Hnízdo začaly stavět přímo nad stolem. 

29. 6. našla sousedka 2 mláďata vypadlá z hnízda, dala je do krabičky a 
doufala, že se o ně rodiče postarají. Vím, že na zemi určitě ne, musely by být 
na něčem vyvýšeném. Zavolala jsem do Záchranné stanice Na Huslíku. Pan 
ředitel poradil vlaštovky vrátit zpět do hnízda, na rozdíl od savců se na ně 
může sahat. Neměla jsem koho požádat o pomoc, byla sobota, tak si pro ně 
později přijel. Vlaštovičky vypadaly velice špatně. Druhý den jsem do Huslíku 
volala, byly už nakrmené a v pořádku. 

1.7. vypadlo třetí mládě. Z Huslíku nemohli přijet, nestíhali ten den. Poradili 
vrátit do hnízda a pod něj zavěsit krabičku do které se dá kousek látky. Pro 
případ, kdyby zase vlaštovka vypadla. Hnízdo bylo dost poškozené. Bylo 
pondělí. Oslovila jsem paní starostku, která poslala technické pracovníky. Pán 
vlaštovičku vrátil zpět, pod hnízdo přidělal krabičku a od trámu ke trámu 
přidělal velký karton, který bránil padání nečistot na stůl. Vlaštovičky i 
obyvatelky domu si pak mohly společně pod pergolou užívat léto. Krabička 
byla potřebná, protože bylo vidět, že jedno mládě opět vypadlo, tentokrát už 
jen do krabičky, kde ho rodiče nadále krmili. V Huslíku vypustili vlaštovky zpět 
do přírody 8. 7., naše vlaštovičky vyletěly 10. 7. Do hnízda se už nevracejí, 
sedí na stromech a rodiče je ještě několik dnů krmí. Pod pergolou nastalo 
zvláštní ticho. V té chvíli jsem si uvědomila pojem živá a mrtvá příroda. 

Ale za pár dnů se vlaštovičky opět vrátily a postaraly se o další tři mláďata. 
Pod pergolou začalo být opět živo. Také jednomu z nich krabička nahradila 
hnízdo. Bylo příjemné sledovat, jejich létání a krmení. Posedávání na trámu, 
dělat očistu peří v době, kdy byly vlaštovičky ticho, nakrmené a spokojeně 
odpočívaly. Štěbetání mláďat, když se hlásila o svoji potravu, když rodiče 
nestíhali. Bylo také příjemné sledovat jejich letecké umění, jak rychle a 
obratně prolétaly pod pergolou a kolem ní. 

29. 8. vyletěla i tato mláďata. Tentokrát zůstalo ticho již nastálo. Nastal čas 
jejich odletu. Zajímalo mně, kde se dnes vlaštovičky houfují, když nejsou dráty 
elektrického vedení. Pan ředitel mi sdělil, že se slétají do rákosí na rybníku u 
Budčevse. Bývá jich tam kolem tisícovky. 

Byla jsem zvědavá, jak taková záchranná stanice vypadá. Každému 
doporučuji navštívit. Nachází se v nádherném prostředí lužních lesů před 
městem Poděbrady. Nadechla jsem se úžasného lesního vzduchu, ticho, klid, 
jen stromy a před vraty z dřevěných latěk jsem si připadala, jako když se tam 
zastavil čas. Nebudu se více o tomto zařízení rozepisovat, protože by to byl 
hodně obsáhlý článek a samozřejmě vše najdete na internetu. Jen ještě můj 
nezapomenutelný poznatek. Tato mláďátka mají inkubátor, kde se vyhřívají v 



malých hnízdečkách. Krmí se celý den každých 20 minut. Kašičkou získanou 
ze sušeného krmení rozmíchaného s vodou, pomocí pinzety. Po této 
informaci jsem si dala do souvislosti tu jejich velkou užitečnost. Neumím si 
představit, kolik hmyzu, pro nás obtěžujícího, musí za celý den nachytat, aby 
nasytily svá mláďata. 

Myslím, že nejen já mám dobrý pocit, že pod naší pergolou vyrostlo a vyletělo 
do přírody 8 nových vlaštoviček. A protože už máme zkušenosti, víme, jak je 
třeba se o ně postarat, nic nebrání tomu, aby se k nám příští rok zase vrátily. 
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